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IMPULS k novému životuIMPULS k novému životu
Během karantény, která nás všechny 

tak nepříjemně zaskočila, došlo i k po-
zitivním událostem. Jednou z nich bylo 
úspěšné završení projektu zaměřeného 
na prevenci ztráty bydlení a na podpo-
ru získání bydlení, který byl realizován 
pod názvem IMPULS.

Byl zahájen v dubnu roku 2017, tr-
val 3 roky a nyní, po jeho ukončení a 
vyhodnocení, můžeme konstatovat, že 
se stal pro mnohé opravdu impulsem k 
novému životu. Součástí projektu byla 
celá řada aktivit zaměřených přede-
vším na oblast bydlení. 

Někteří z vás, kdo žijete v městských 
bytech, máte „své“ domovníky. Většina 
z nich se aktivně zapojila do projektu 
v pozicích kontaktních osob pro vás, 
nájemníky. Vzali na sebe úkol zpro-
středkovat komunikaci mezi vámi a 
odborem bytového fondu města. Sna-
žili se o to, aby se vám ve vchodech 
dobře žilo a byli i iniciátory soutěže O 
nejhezčí vchod v městském domě. Po 
dvou pěkných ročnících této soutěže se 
možná právě váš vchod pyšní označe-
ním „Nejhezčí vchod roku“ a věříme, 
že obyvatele takového vchodu tohle 
označení minimálně potěší. Kdo by 
přeci nechtěl hezky bydlet?

Touto cestou bychom chtěli všem 
aktivním domovníkům – kontaktním 
osobám poděkovat za jejich práci. Ne-
byla vždy lehká a jednoduchá. Práce 
s lidmi je vždy náročná. A společné 
bydlení v domě není  snadně. Nicmé-
ně všichni domovníci, kteří se zapojili 
do projektu IMPULS, byli skvělí a za 
to jim patří nejen náš dík, ale věříme a 
doufáme, že projekt nastavil správnou 
cestu pro efektivní komunikaci mezi 
nájemníky a městem a že v ní budeme i 
dál pokračovat tak, by se vám ve městě 
dobře bydlelo a žilo.

Ale abychom byli objektivní, musí-
me přiznat, že ne vždy je vše tak pěk-
né a optimistické. Řada nájemníků z 
městských bytů se potýká s problémy. 
Někdy fi nančními, někdy mají problé-
my se soužitím s ostatními nájemníky. 
Finanční problémy řeší odbor byto-
vého fondu města následně většinou 
jako dluhy na nájemném. Problémy 
se sousedským soužitím jsou kapitola 
sama pro sebe a jejich řešení je vždy 
velmi složité. V extrémních případech 
mohou vést tyto potíže a nedodržo-
vání pravidel i k nucenému opuštění 
městských bytů. Nikdo z nás není rád, 
když k tomu dochází. A to byl důvod, 
proč jsme zařadili do projektu kurzy na 
zvýšení fi nanční a právní gramotnosti. 
Každý, kdo má v tomto směru problé-

my a nedokáže se v oblasti práva a fi -
nancí zorientovat, nebo nezvládá řídit 
svůj rodinný rozpočet, se mohl obrátit 
na naše lektorky. Nešlo jen o vzdělávací 
aktivity. Podávali jsme pomocnou ruku 
i formou poradenství nebo přímo od-
borné právní pomoci. To vše zdarma. 
Nějakou, byť malou, formu pomoci 
využilo za 3 roky realizace projektu 
150 lidí.  A pro řadu z nich byla tahle 
pomoc opravdu impulsem k tomu, aby 
se odrazili od pomyslného dna a začali 
nově a jinak žít.

99 osob, které se potýkaly s některým 
z problémů v oblasti bydlení, prošlo ce-
lým komplexním programem Prevence 
ztráty bydlení a podpory získání byd-
lení. Díky programu se zvýšily nejen 
jejich kompetence v mnoha oblastech, 
ale mohli se rovnocenně postavit na 
startovní čáru pro získání bytu. Často 
jejich prvního samostatného bydlení 
v životě. Anebo si díky tomu kvalitní 
bydlení zachránili. Nebylo to mnohdy 
jednoduché ani pro jednu stranu. Kli-
enti projektu museli změnit své postoje 
a návyky, což není pro nikoho jedno-
duché a lektoři projektu je museli pře-
svědčit, že mnohdy je nutná disciplína 
a odříkání k tomu, aby člověk něco v 
životě změnil k lepšímu.

Projekt IMPULS, CZ.03.2.60/0.0/
0.0/15_042/0006138, skončil a nám 
nezbývá než poděkovat za podporu 
Evropskému sociálnímu fondu, Ope-
račnímu programu Zaměstnanost, 
státnímu rozpočtu ČR a městu Vejprty. 
A samozřejmě celému projektovému 
týmu za skvělou práci.                       -jv-

obr.: www.freepik.com
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Školní dozor
a) Okresní školní rada jako školní dozorčí úřad

Na základě zákonu o říšském obecné školství (14. 5. 1869) byla 
založena okresní školní rada. Vejprty tehdy spadaly pod okres 
Kadaň. Se zřízením okresního hejtmanství v Přísečnici roku 
1906 vznikl vlastní školní okres. Sestava tohoto úřadu v dalším 
roce: Dr. Franz Guschall, vedoucí úřadu v Přísečnici; Wenzel 
Schmidtmayer; Adolf Demel, řídící učitel; Karl  Behrbalk, ředitel 
měšťanské školy ve Vejprtech; Heinrich Englert, po jeho smrti 
dne 8. srpna 1912 Edmund Schmidl, továrník ve Vejprtech; Josef 
Kanneberger, továrník v Novém Zvolání; po jeho odstoupení z 
úřadu Julius Fitbogen, starosta Vejprt; Dr. Hans Schöft , starosta 
Přísečnice; Karl Schröter, starosta Kovářské; namísto zemřelého 
přísečnického děkana Augustina Steinera byl pak farář Karl Put-
zer z Vejprt. 

Sestava v roce 1914: Dr. Josef Possig, tajemník místodržitelství 
v Přísečnici; Anton Müller, okresní školní inspektor v St. Joa-
chimstal; Augustin Püschl, starosta Přísečnice, dalšími členy byli 
Putzer, Behrbalk, Demel, Fitbogen, Schmidl, Schöter.

b) Okresní školní inspektoři
Protože byl školní okres Přísečnice velmi malý, zůstal nadále 

kadaňský školní inspektor Wenzel Schmidtmayer (profesor na 
státní reálné škole v Plzni). Poté byly ze školního hlediska slou-
čeny okresy Jáchymov a Přísečnice (navzdory  špatnému spoje-
ní). Inspektorem byl jmenován Karl Behrbalk, který tento úřad 
odmítl. Školním inspektorem byl poté jmenován Anton Müller, 
ředitel měšťanské školy v Jáchymově.

c) Místní školní rada
Jako dozor ve školství byla ke každé školní obci sestavována 

místní školní rada, jejímž předsedou byl vždy starosta.
Sestavení rady v roce 1890: Ignaz Frimmert, starosta; Alexan-

der Kreuzig, místní školní  inspektor; Franz Hora,  farář; Anton 
Haumer, ředitel měšťanské školy; Wenzel Anton Schmidl, míst-
ní  školní inspektor v Novém Zvolání; Rudolf  Harnisch; Michael  
Luft ; Anton  Hinz (náhradníci: Josef Olbert, Johann Salzer).

Roku 1912: Julius Fitbogen, starosta; Vincenz Bayer, místní 
školní inspektor; Karl Putzer, farář; Karl Behrbalk,  ředitel měš-
ťanské školy; Josef Kanneberger, místní školní inspektor v No-
vém Zvolání; Edmund Schmidl, místní školní  inspektor v části 
Grund; Franz J.  Illing; Wenzel  Morgenstern; Anton  Müller (ná-
hradníci: Josef Ahne a Franz Th oms). Poradci byli: řídící učitel 
Johann Hauschild, Karl Köstler, Rudolf Salzer a Josef Wild.

Pokračovací škola
Řídící učitel Michael Luft  vedl roku 1874 v Novém Zvolání ne-

dělní výtvarný kurz, na což platil Centrální výbor na podporu 
výdělečné činnosti v Krušných horách a Krkonoších roční do-
taci. Toto se asi dá považovat za jakýsi počátek Pokračovací ško-
ly. Vlastní založení školy se datuje do roku 1884. O čtyři roky 
později přibylo ještě oddělení pro obchodní učedníky. Ještě o de-
set let později byla zřízena „Obchodní pokračovací škola”. Roku 
1903 vzniká vlastní oddělení prýmkařského průmyslu a kurz pro 
šičky s názvem „Všeobecná průmyslová a odborná pokračovací 
škola pro prýmkaře”.

Roku 1910 se škola přestěhovala z prostor dívčí obecné školy 
do odborné školy v č. 870 (dnes městský úřad). V počátcích pro-
bíhalo vyučování pouze večer v pracovní dny a v neděli dopoled-
ne od 8 nebo 9 do 12 hod. Vyučovaní v pracovní dny odpoledne, 
během pracovní doby, bylo zavedeno až roku 1918.

Správcem školy byli stát, kraj, okres, obec, obchodní a živnos-

tenská komora, zdejší živnostenské a průmyslové  organizace. Byl 
sestaven vlastní školní výbor, přičemž každá přispívající organi-
zace měla ve výboru vlastního zástupce, předsedou byl starosta 
města. 

Složení výboru v roce 1914: Julius  Fitbogen, Wenzel  Morgen-
stern, Rudolf  Langer, Vincenz Bayer, Edmund  Schmidl, Isidor 
Hackl, Josef Kanneberger, Richard Matthe, Emil Nittner, Franz 
Salzer, Franz Schubert, Franz Th oms, Karl Florl, Hans Frank, Isi-
dor Kreuzig, Vincenz Ott, Franz Schenk, Wenzel Schwab, Martin 
Weiskopf, Rudolf Salzer a Josef Wild.

Na živnostenské pokračovací škole trval jeden školní rok sedm 
měsíců. Roku 1885 bylo na škole 136 žáků, roku 1889 již 140 
žáků v pěti třídách, roku 1913 v pěti třídách ale už jen 126 žáků. 
Inspektoři sem přicházeli ze státní živnostenské školy v Plzni a 
byli to Karl Ebenberger, Emil Glokker a Franz Wilhelm. Od roku 
1907 to byl pak Ing. Leopold von Bahrynowski z umělecko prů-
myslové školy v Ústí nad Labem a pro odborné oddělení prým-
kařství to byl K. Mikolaschek z vysoké technické školy v Praze.

Školní rok na obchodnické pokračovací škole trval osm měsí-
ců. Počet žáků roku 1898 byl 36 ve dvou třídách a stoupal do roku 
1913 (stále ve dvou třídách) na 74 žáků. Sem přicházeli inspek-
toři z obchodní akademie a to ředitel Skubitz z Ústí n.L. a ředitel 
Franz Gärtner z Mostu. Obě školy spadaly pod stejné vedení.

Učitelský sbor roku 1914: Johann A. Riedl (vedoucí), Franz 
Heckl, Franz Füssel, Josef R. Schauer, Michael Luft  (vedoucí), 
Heinrich W. Lenhard, Karl Behrbalk (vedoucí), Rudolf Salzer, 
Karl Köstler, Laurenz Lenhard, Johann  Enders, Georg Th eyer, 
Franz W. Zapp, Franz Sichert, Friedrich Heckl, Josef Wild (ve-
doucí). Dále Berthold Franke, profesor; Josef Plommer, dílenský 
mistr; Emilie Nemetschek a Julius C. Harrant.

Roku 1908 se město rozhodlo zřídit živnostenskou pokračova-
cí školu také v Novém Zvolání. Byla otevřena ve školní budově č. 
482 a byla vedena řídícím učitelem Rudolfem Salzerem a učite-
lem Franzem Kunertem. Počet žáků byl 28 ve dvou třídách.

Státní odborná škola prýmkařského průmyslu
Dne 10. května 1886 se výbor grémia průmyslu a obchodu 

rozhodnul učinit kroky k otevření odborné školy. Jednání trvala 
několik let a až roku 1902 se ministerstvo kultury a vyučování ve 
Vídni vyjádřilo, že je ochotno ve Vejprtech zřídit odborné školní 
vyučování speciálně pro prýmkařský průmysl a výrobu zbraní. 
Následně svůj souhlas sdělilo i ministerstvo obchodu a odborné 
síly obou ministerstev, ruku v ruce s osobnostmi zbrojního prů-
myslu, se začali sjíždět ve Vejprtech. 

Nejprve bylo zřízeno oddělení na Obchodní pokračovací ško-
le a to Všeobecná obchodní a odborná pokračovací  škola pro 
prýmkařství. Roku 1903 byl zřízen kurz pro šičky a v příštím roce 
se začalo s praktickou výukou v učňovské dílně. Aby se mohlo 
provést zestátnění, musela obec převzít povinnost stavby vlastní 
budovy a také „dodání hmotných požadavků“. 

Zakázku na stavbu nové školy v ul. Kajetangasse č. 870 (dnes 
MěÚ) získal stavební mistr Anton Kunert z Duchcova, když jeho 
nabídka zněla na 154 200,- Kr. Po dokončení díla požadoval ale 
stavební mistr Kunert 171 154,16 Kr, nicméně povoleno bylo jen 
159 797,05 Kr.

Státní odborná škola prýmkařství byla ofi ciálně otevřena dne 
18. října 1909. Vedením byl pověřen akademický  malíř profesor 
Berthold Franke a roku 1911 se stal ředitelem. Učiteli zde byli Juli-
us Harant a Josef Plomer a škola měla i jednu učitelku, Emilii Ne-
meczkovou. Pomocným učitelem zde byl Laurenz Lenhard, které-
ho později vystřídal Alois Fischer z obecné a pokračovací školy, a 
ke škole patřil ještě dílovedoucí Max Krümpel.            (pokr. příště)

Volný překlad německé kroniky z roku 1960 - autor Walter Bahrbalk (nic pro Němečka).
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Podpora mladých hasičůPodpora mladých hasičů

Rada Ústeckého kraje rozhodla v rámci 
Programu 2019 na podporu spolků a veřej-
ně prospěšných organizací působících na 
poli požární ochrany, ochrany obyvatelstva 
a ostatních složek IZS o poskytnutí dotace 
Sboru dobrovolných hasičů Vejprty na „Pod-
pora mladých hasičů – Vejprtsko“.

V rámci této fi nanční podpory se v listo-
padu loňského roku uskutečnil víkendový 
pobyt mladých hasičů v jedné z chatek v 
Kryštofových Hamrech, o jehož průběhu in-
formovali samotní aktéři prostřednictvím fo-
tografi í a videí na svém facebooku. Víkendo-
vého pobytu se zúčastnilo 16 mladých hasičů 
a hasiček ve věkovém rozmezí 6 - 17 let včet-
ně doprovodu. Během pobytu se kolektiv 
mladých hasičů tmelil například fotbalovým 
turnajem, trénováním střel na bránu, výle-
tem do Rybí líhně Přísečnice, nacházející se 
v podhrází vodního díla, kde děti vyposlechli 
a podívali se, jak se udržuje vodní prostření 

a jaká je skladba ryb v přehradě, dále probí-
hala diskuse o ekologii. Děti měli dále mož-
nost detailně prozkoumat interiér služebního 
vozidla hlídky Policie ČR z Vejprt, která je 
přijela navštívit, proběhla i ukázka vybavení 
a výstroje, děti byli z této návštěvy nadšené a 
debata se strážníky se jim velmi líbila.

Dále se z poskytnutých fi nančních pro-
středků pořídili se nové stoly a židle do klu-
bovny hasičů za nové a kvalitnější, aby bylo 
prostředí, ve kterém se mladí hasiči scházejí 
příjemnější a útulnější. Za zbytek peněz se 
nakoupily propagační předměty a výtvarné 
pomůcky pro motivování mládeže.

V květnu tohoto roku byly fi nanční pro-
středky z dotace zcela vyčerpány a touto 
cestou bychom rádi poděkovali Ústeckému 
kraji za poskytnutí dotace a možnost rozvíjet 
výchovu, vzdělání, osvětu, pohybové doved-
nosti, kreativitu a motivaci mladých hasičů 
ve Vejprtech.                           Hana Kounovská

Řádky Městské policie
10. 3. 2020 - Od konce února 

roku 2020 hlídka MP pravidelně 
monitorovala jistý bytový dům 
v Novém Zvolání, kde bylo 
podezření na možné týrání 
dvou psů. Hlídka se snažila 
zjistit současnou adresu na 

majitele psů, kteří se z Nového 
Zvolání odstěhovali do SRN a 
psi zůstali v uvedeném objektu. 
Šetřením bylo zjištěno, že ma-
jitelé psy krmí, ale nebylo zjiš-
těno zda pravidelně. Proto byla 

zjištěná skutečnost podstoupena na Kraj-
skou veterinární správu k dořešení. 

30. 3. 2020 - Uvedeného dne hlídka při-
jala oznámení o znečištění objektu v ulici 
Hálkova. Hlídka zjistila, že toto znečištění 
má na svědomí osoba, která v objektu bydlí. 
Bylo zjištěno, že osoba byla silně podnapilá 
a při vstupu do objektu způsobila znečiště-
ní. Z důvodu nouzového stavu byla osoba v 
místě trvalého bydliště vyřešena příkazovou 
pokutou a přestupek byl zapsán do registru 
přestupků. 

2. 4. 2020 - Tohoto dne byla hlídkou MP 
v katastru města zjištěna osoba , která byla v 
celostátním pátrání. Jednalo se o osobu bez 
domova, která svévolně opustila zdravot-
nické zařízení v Kadani. Osoba  byla zjiště-
na v ulici Vrchlického. Hlídka na místě pro-
vedla opatření, kdy kontaktovala nemocnici 
v Kadani a výsledek zjištění  předala OOP-
ČR Vejprty.

9. 4. 2020 - V dopoledních hodinách byla 
hlídka MP přivolána do ,,Domečku“, kde 
jeden z pracovníků SmV na hlídku čekal 
a předal ji několik ostrých nábojů do sa-
mopalu vz. 58. Zaměstnanec náboje nalezl 
při úklidu v okolí kontejneru v ulici Luční. 
Hlídka náboje převzala a odvezla na místní 
OOPČR. Tam si operační náboje převzal k 
dalšímu opatření. Rozhodnutí zaměstnance 
SmV bylo správné.  Jeho jednáním se pře-
dešlo možnému zneužití a neopatrnou ma-
nipulací případnému zranění osob.

10. 
roku
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 Co se dělá ve Vejprte ch   Co se dělá ve Vejprte  (připravuje Egon Fottr)

Jako každý rok začínáme v měsíci květnu sekat trávu na veřej-
ných prostranstvích. Parta sekáčů postupuje podle harmonogra-
mu po celém městě. Posekanou trávu odvážíme na skládku do 
Českých Hamrů.

Výsadba květin do města byla komplikovaná nejen mrazy, ale 
také sněhem. „Zmrzlí muži“ dostáli svému jménu, a proto bylo nut-
né květiny ochránit netkanou textilií. Hlavně na Náměstí T.G.M. 
si občané této „parády“ jistě všimli. Většina květin zdárně přežila a 
při dobré zálivce se můžeme těšit na krásné a bohaté květy.
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 Co se dělá ve Vejprte ch  ch   (připravuje Egon Fottr) (připravuje Egon Fottr)

Práce na sběrném dvoře pokračovaly montáží automobilové 
váhy, kterou s pomocí našich zaměstnanců provedla dodavatelská 
fi rma. Poděkovat chci také fi rmě pana Bártla, která nám pomohla 
se svařováním nájezdů.

Odvážení nepotřebného materiálu z budovy MSSS na ulici Hu-
sova, nebo skládání bowlingové technologie do budovy „Jednoty“ 
jsou práce, které také provádí naši pracovníci.

I přes suché počasí zatím pramen na našem lesním hřbitově stále 
teče. Uvidíme v létě.

Na dětském hřišti na ulici Myslbekova jsme odstranili další po-
škozený hrací prvek. Dle projektu se zde umístí hrací prvky nové. 
Základy pro jejich instalaci připraví pracovníci Služeb města.

Když se v úterý ráno 12. 5. 2020 občané Vejprt probudili, zjistili, 
že napadl sníh a mrzlo. V tuto roční dobu už to není tak časté. Také 
pracovníci služeb začali připravovat palivové dřevo. Pro jistotu.

Udržet pořádek ve městě nám pomáhá také náš zameták. Čistí 
silnice ve městě a dostane se také na okrajové části Vejprt.

Na prostranství u MěKaSSu jsme opět navozili lavičky a stoly 
pro zákazníky přilehlé restaurace. Nechybí ani květinová výzdoba.

Čištění geigrů neboli lapačů střešní vody také patří k pracem 
pracovníků služeb.
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Sběrný dvůr ve Vejprtech jinakSběrný dvůr ve Vejprtech jinak

Klienti z Kavkazu Klienti z Kavkazu 
budou relaxovat v lázníchbudou relaxovat v lázních

Město Vejprty má 
novou koncepci

sociálního bydlení
Jde o koncepční dokument je nástrojem 

pro naplnění vize, že dotčené orgány a or-
ganizace města budou společně postupně 
snižovat počet rodin a jednotlivců v byto-
vé nouzi, předcházet riziku bezdomovec-
tví a zároveň udržitelně investovat do by-
tového fondu. Zároveň bude obyvatelstvo 
města vedeno ke zlepšení mezilidských a 
sousedských vztahů. Touto koncepcí dává 
město najevo, že bude v rámci své byto-
vé politiky podporovat specifi cké cílové 
skupiny klientů vymezené touto koncep-
cí. Koncepce obsahuje ve formě příloh 
schválená pravidla pro přidělování soci-
álních bytů a vzorový formulář žádosti o 
přidělení sociálního bytu. 

Při tvorbě materiálu se autoři opírali o 
metodické materiály MPSV a Agentury 
pro sociální začleňování. 

Vytvoření Koncepce sociálního bydlení 
města Vejprty bylo podpořeno z Evrop-
ského sociálního fondu v rámci operační-
ho programu Zaměstnanost, ze státního 
rozpočtu ČR a z prostředků města Vej-
prty.

Text dokumentu je ke stažení na webo-
vých stránkách města Vejprty.                 -jv-

Nová svítidla
Nová svítidla dostávají lampy veřejné-

ho osvětlení na Přísečnické ulici. Ačkoliv 
se to nezdá, ty stávající jsou tam již 15 let 
a jejich životnost se přiblížila svému kon-
ci. Zatím jich bude vyměněno jen patnáct 
a když se osvědčí nejen z hlediska funkč-
nosti, ale i z hlediska údržby, plánuje se 
výměna všech těles ve městě. Nová světla 
jsou LEDková, mají daleko lepší svítivost 
a díky svému tvaru u nich nedochází k 
tak velkým výkyvům působením větru. 
Jsou tak minimalizovány otřesy, které 
byly dosud nejčastější příčinou poruch.

Aktualizovaný ceník a základní pod-
mínky ukládání odpadu ve sběrném dvoře 
ve Vejprtech (ul. Potoční), schvalovali na 
svém minulém jednání vejprtští zastupi-
telé. Zatímco ceny za uložení odpadu se 
téměř nezměnily, změn se dočkaly některé 
podmínky ukládání. 

Platí, že každý, kdo na sběrný dvůr při-
veze nějaký odpad, musí obsluze předložit 
SVŮJ občanský průkaz, čímž prokáže, že 
JE občan Vejprt, Nového Zvolání, nebo 
Českých Hamrů. Je tedy novým pravidlem, 
že taková osoba musí být na sběrném dvo-

ře OSOBNĚ přítomna předání odpadu. Nu 
a z ceníku (pod článkem) je patrno, proč 
je to lepší. Odpad na sběrný dvůr mohou 
odkládat i občané jiných obcí, to už ale za 
úplatu, protože jeho samotnou likvidaci 
pak následně platí Město Vejprty. 

A ještě pozor, neúplné elektrické zařízení 
se bude považovat za odpad směsný a sta-
vebního odpadu můžete přivést jen cca 750 
kg (to je asi jeden přívěsný vozík za osobní 
auto) na jeden dům a rok. Pneumatiky zde 
můžete odevzdat za rok čtyři (platí na 1 
osobu a 1 SPZ).                                     (KY)

Všichni máme v živé paměti lednovou 
tragédii Domova pro osoby se zdravotním 
postižením Kavkaz, při které zahynulo de-
vět tamních klientů a několik dalších kli-
entů a zaměstnanců bylo zraněno. Tento 
požár znamenal pro celou Městskou sprá-
vu sociálních služeb doslova otřes. Klienti i 
zaměstnanci, kteří tu noc prožili na vlastní 
kůži, nikdy nezapomenou své mrtvé kama-
rády ani na obětavost a hrdinství záchra-
nářů. 

Požár na Kavkazu však vyvolal také vlnu 
solidarity, díky níž se na transparentním 
účtu na pomoc klientům podařilo vybrat 
od místních podnikatelů i obyčejných ob-
čanů a od různých organizací i obcí dost 
peněz, které lze využít ve prospěch kluků 
z Kavkazu. Proto se na Městské správě so-
ciálních služeb rozhodli, že část z věnova-
ných peněz využijí na relaxační lázeňský 
pobyt pro klienty postižené požárem. 

Původní termíny pobytu musely být 
kvůli koronavirové infekci zrušeny, ale 
první část klientů odjíždí do Lázní Evže-
nie v Klášterci nad Ohří již nyní v červnu 
a druhá polovina pojede koncem příštího 
měsíce. 

„Naši klienti si užijí koupání v bazénu, od-
počinek v solné jeskyni, ale i masáže, zábaly 
nebo perličkové koupele. Během třídenního 
pobytu využijeme volný čas i na procházky 
nebo společné hry a soutěže. Našim cílem je, 
aby klienti při pobytu v krásném lázeňském 
prostředí alespoň trochu zapomněli na hrů-
zy, kterými si museli projít, a nabrali nové 
síly,“ uvedla koordinátorka sociální péče a 
autorka lázeňského projektu Karolína Bá-
lintová. 

„Touto cestou chceme ještě jednou podě-
kovat všem šlechetným dárcům za jejich 
fi nanční podporu i společnosti Arc-Med, 
která provozuje lázně v Klášterci, za její 
vstřícnost,“ sdělil na závěr ředitel městské 
správy Viktor Koláček.                         -pkm-



MIZ Vejprty

strana 7

Černý den pro obce a krajeČerný den pro obce a kraje

Jestli vás zaujala černá vlajka, vyvěšená 26. 
května na budově městského úřadu, pak věs-
te, že v tomto případě neoznamovala nějakou 
smutnou událost, ale byla zvolena jako forma 
protestu. K takovému protestu vyzvali spo-
lečně Svaz měst a obcí ČR, Sdružení místních 
samospráv ČR a Spolek pro obnovu venkova 
ČR. Úterý 26. května nazvali „Černým dnem 
pro obce a kraje“. Město Vejprty se vyvěše-
ním černé vlajky k protestu připojilo.

Poslanecká sněmovna totiž v úterý 26. 
května rozhodovala o dopadech zákona o 
kompenzačním bonusu na samosprávy. Po-
slanci mohli podpořit návrh Senátu, který 
požadoval, aby kompenzace byly vypláceny 
bez dopadu na rozpočty samospráv, ane-
bo potvrdit původní návrh Vlády ČR, který 
určil, že kompenzace mají být vypláceny ze 
sdílených daní s výrazným dopadem na roz-
počtové určení daní (RUD). Tedy, že o peníze 
přijdou obce, města a kraje, proti čemuž se 
vyvěšením vlajky protestovalo.

Jak to nakonec dopadlo už se ví a jak za-
znělo při jednání zastupitelstva města ve stře-
du 27. května, Vejprty by mohly přijít o více 

jak 10 milionů korun ze svého plánovaného 
rozpočtu na tento rok. To je ovšem částka, 
která si vyžádá mnohé úpravy a opravy plá-
novaných výdajů a jak řekla starostka Jitka 
Gavdunová, mnohé plánované akce se tak 
vůbec nebudou moci realizovat. 

„Vyzýváme Vládu ČR, poslance a senáto-
ry, aby přijali taková opatření, která navrátí 
tyto fi nance zpět do rozpočtů samospráv. Na 
podporu této iniciativy proto vyhlašujeme 
společný tichý protest samospráv a žádáme 
obce, města a kraje, aby jej podpořily vyvě-
šením černé vlajky na obecních / městských 
/ krajských úřadech. Dejme za samosprávy 
společně najevo, že ve snaze udržet investice 
v našich obcích a krajích jsme zůstali sami. Je 
naším společným úkolem pomoci rozhýbat 
regionální ekonomiku, ovšem tak výrazný 
zásah státu s dopadem na obecní a krajské 
rozpočty nemohou samosprávy samy zvlád-
nout. Formu protestu záměrně volíme jako 
tichou, která adekvátně odpovídá současné 
situaci,“ uvádí se ve výše zmíněném vyhlá-
šení, které, jak se zdá, poslanci parlamentu 
nevzali vůbec v potaz.                                   (KY)

To, že čas rány 
hojí, to je jen pou-
hé zdání. Stále je v 
srdci bolest a tiché 
vzpomínání. Dne 
3. dubna tomu bylo 
dvacet osm let, co 
nás navždy opustil 

milovaný tatínek a dědeček, pan Václav 
TURNER. S úctou a láskou vzpomínají 
syn Miroslav, dcera Dagmar s přítelem 
Jörgem a vnoučata.

Koupím garáž ve Vejprtech. 
Tel.: 732 165 045

Na podzim
budou VOLBY

Ve dnech 2. a 3. října 2020 se budou ko-
nat volby do zastupitelstev krajů. 

Již v této době si můžete přijít požádat o 
voličský průkaz /dále jen VP/na Městský 
úřad Vejprty, p. Třečková, tel. 474614966, 
1. patro, č. dveří 30.

Volič, který nebude moci volit ve voleb-
ním okrsku, může požádat o vydání VP 
ode dne vyhlášení voleb prezidentem re-
publiky, den vyhlášení je 15.4.2020.

O VP může požádat osobně, nebo pí-
semně s úředně ověřeným podpisem, v 
elektronické podobě ověřené elektronic-
kým podpisem, nebo prostřednictvím 
datové schránky. 

Na VP může volič volit v kterémkoliv 
volebním okrsku, spadajícím do obvodu 
kraje, v jehož územním obvodu je přihlá-
šen k trvalému pobytu.        Odbor VVSVŠ

MěKaSS je otevřen
Kulturní středisko je opět otevřené 

včetně sportovní haly. Je nutné dodržo-
vat vládní nařízení a hygienické předpisy. 
Nechtěné „volno“ jsme využili na pláno-
vané opravy a rekonstrukce včetně malo-
vání a oprav omítek na velkém sále časově 
velice náročné. V plánu máme ještě polo-
žení lina do všech šaten v prvním podlaží 
včetně opravy omítek a malování. Vše, co 
jsme si na letošní rok naplánovali záleží i 
na fi nanční situaci a příjmech města po 
korona virové krizi.                    P. Kratochvíl

Provozní doba knihovny

a fi tcentra

 Knihovna  Fitcentrum
  Internet
Pondělí    9.00 – 17.00  7.00 – 19.00
Úterý           zavřeno                7.00 – 19.00
Středa  13.00 - 17.00       7.00 – 19.00
Čtvrtek   13.00 – 17.00       7.00 – 19.00
Pátek     13.00 – 17.00        7.00 – 19.00

Dne 4.5. daroval pan Dušan Bašista téměř 300 klientům MSSS Vejprty množství cit-
ronových limonád, džusů a Pepsi Coly. Panu Bašistovi děkuje mnohokrát nejen MSSS 
Vejprty za své klienty, ale i vedení města. Děkujeme.
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ZZprávy z MMěděnce
Nové přírůstky na MěděnciNové přírůstky na Měděnci

Tipy na výlet - SfingyTipy na výlet - Sfingy
Nedaleko Měděnce (700 m od kostela) se 

nachází unikátní skalní útvary Sfi ngy. Vznik-
ly v období čtvrtohor činností mrazu a větru 
na horninu (mrazové zvětrávání). Od roku 
1990 jsou chráněny jako přírodní památ-
ka. Své pojmenování získaly podle egyptské 
sfi ngy, kterou svým tvarem připomínají. Za 
příznivého počasí místo poskytuje krásný 
výhled na Krušné i Doupovské hory. Sfi ngy 
nalezneme při výjezdu z Měděnce směrem na 
Kláštereckou Jeseň. 

Místní maminky se v rámci každodenní 
procházky prošly na Sfi ngy a zpět. Krásné 
slunečné počasí si užily ony i jejich děti. 

I v naší malé obci máme nové přírůstky. 
Ve věku do tří let zde žije 7 malých děv-
čátek. Všem holčičkám přejeme především 
hodně štěstí a zdraví. Obec Měděnec všem 
nově narozeným dětem přispívá 5 000 Kč 
na stavební spoření. Uvedené fotografi e 
pocházejí z dubna 2020.             A. Nogolová

Eliška Frundlová (1 týden)

Eliška Vasilová (16 měsíců)

Adélka Frundlová (necelé 3 roky)

Karolínka Pecho (14 měsíců)

Elenka Tišlerová (2,5 roku)

Eliška Buchláková (18 měsíců)

Viktorka Stützová (4 měsíce)

MIZ Vejprty
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Došlo na naši adresuDošlo na naši adresu

Štoly už jsou otevřenéŠtoly už jsou otevřené

Poslední rozloučeníPoslední rozloučení
V úterý 9. 6. 2020 se od 10,00 hodin 

bude ve smuteční kapli na vejprtském 
hřbitově konat poslední rozloučení s kli-
entem Domova pro osoby se zdravotním 
postižením Kavkaz Mariem Bandym. 
Mario je poslední z devíti obětí lednové-
ho požáru na Kavkaze. Se svými těžkými 
zraněními dlouho statečně bojoval v ne-
mocnici, ale přesto nás nakonec opustil. 
Byl to mladý člověk plný optimismu, 
který se rád smál a který měl kolem sebe 
vždy rád společnost. 

Městská správa sociálních služeb Vej-
prty srdečně zve všechny, kteří by se chtěli 
s Mariem naposledy rozloučit.           -pkm-

Horní Halže je malá vesnička, část obce Měděnec. Vznik obce v patnáctém století je spojen 
s těžbou a zpracováním železné rudy a mědi, později se zde také objevily acháty. Po uzavření 
dolů se náhradním zdrojem obživy stala práce v lese. Ve dvacátém století přišla vesnice o 
téměř všechny obyvatele a stala se rekreačním střediskem. V roce 1930 zde žilo 481 obyvatel 
a v roce 2011 pouze 4 stálý obyvatelé.

Dnes je tu spoustu chatařů, kteří se snaží oživit dění v obci, např. maškarní na lyžích, 
cyklistické závody po Horní Halži a okolí. Dělají vše pro to, aby tato malá vesnička zkvéta-
la. Upravují okolí chalup, čistí strouhy, i když toto by měl zajistit OÚ Měděnec. Trápí nás i 
nefunkční osvětlení, které nahrává v poslední době vykradačům chat, prostě podpora od OÚ 
Měděnec nulová. Nebýt chatařů a chalupářů v této malebné vesničce, kde je nejkrásnější 
výhled na Doupovské hory, asi by již zanikla jako Dolní Halže a to by bylo škoda.            H.J. 

Některé z prohlídkových štol, které ná-
vštěvníkům ukazují bohatou hornickou 
historii Krušných hor, už jsou otevřené. Na-
vštívit můžete štoly v Měděnci, od pondělí 
25. 5. se přidaly také historické štoly Johan-
nes a důl Mauritius na Karlovarsku. Od loň-
ského roku jde o součást světového dědictví 
UNESCO.

Od 25. května je v provozu historická 
štola Johannes na Zlatém Kopci u Božího 
Daru, která se opět otevřela po osmi měsí-
cích. Pravidelné prohlídky zde budou pro-
bíhat každý den do 15. srpna 2020. Už od 
16. století se zde dobývaly rudy cínu, žele-
za, mědi a později zinku. Největším dolem 
revíru Zlatý Kopec - Kaff  byl důl Johannes, 
který byl v provozu bez výraznějších pře-
stávek od 16. století do 70. let 19. století s 
tím, že ještě ve 20. letech a znovu v 50. - 60. 
letech 20. století zde byl prováděn hornický 
průzkum. Jde o mimořádně zachovalý kom-

plex historických důlních děl, ve kterém 
horníci vyrazili podzemní komory obrov-
ských rozměrů, jaké lze i jinde ve světě vidět 
jen málokde. Vydat se můžete do podzemí 
na základní, nebo na velkou naučnou tra-
su. Základní prohlídky začínají každý den 
v 9,30 a 12,00 hodin, v úterý také od 14,30 
hodin, velká trasa vychází každý den mimo 
úterý ve 14,30 hodin.

Ve stejný den byl zpřístupněn i cínový důl 
svatý Mauritius na Hřebečné. Návštěvníci 
zde mohou navštívit štolu Kryštof, jednu z 
nejstarších z celého dolu. Prohlídky začínají 
denně v 10,00 - 11,30 - 13,00 - 14,30 a 16,00 
hodin a trvají asi hodinu. Vstupenky je 
možné si rezervovat on-line na webu Mon-
tanregionu, vzhledem k aktuálním opatře-
ním je počet návštěvníků omezen na osm, 
a to v obou štolách. Koupíte-li si vstupenky 
do obou štol, získáte slevu 10 procent na 
vstupné do té druhé.           (www.e-region.cz)

Uhelné sklady
Stanislava Kramlová

 Chomutov

písky,  drtě,  štěrky i jiné materiály
Poskytujeme i dopravu v jakémkoliv množství.
Dovoz uhlí nad 31q ZDARMA !!!
Telefon: 474 624 210
                 737 858 970
pondělí až pátek od 7:00 do 15:00

Skládáme pásovým dopravníkem

uhlí mostecké

ořech 1, ořech 2, brikety
uhlí ledvické

ořech 1, ořech 2, kostka

Zpráva o tom, že probíhá částečná 
oprava mostu přes železnici na 
Přísečnické ulici zřejmě nikoho nepře-
kvapí. Jen málokdo si toho asi nevšimnul. 
Nicméně zde to budiž zaznamenáno pro 
budoucí badatele.
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Aktuální informaceAktuální informace

Od 11. 5. 2020 se začali žáci 9. ročníku v naší škole připravovat na přijímací zkoušky, při-
čemž účast na této vzdělávací formě je nepovinná a i nadále pro žáky, kteří školu nenavště-
vují, pokračuje distanční forma výuky. Možnosti navštěvovat hodiny přípravy na přijímací 
zkoušky využila většina žáků 9. ročníku. Obsah a forma všech činností je zvolena tak, aby 
byla zajištěna hygienická a epidemiologická opatření stanovená MŠMT. 

V další etapě rozvolňování „koronaviro-
vých“ opatření jsme mohli od 25. 5. 2020 
přivítat do školních lavic i žáky z 1. stupně 
na vzdělávacích aktivitách školy formou 
školních skupin, nebo setkání a konzultací 
ve škole. Děti jsou zařazeny do dětských ho-
mogenních skupin do maximálního počtu 
15 dětí. Účast na této vzdělávací formě je 
nepovinná a i nadále pro děti, které školu 
nenavštěvují, pokračuje distanční forma 
výuky. Vzdělávací aktivity jsou rozděleny 

Vzdělávací aktivity jsou rozděleny do výukových bloků matematiky a českého jazyka. 
Žáci se zde věnují intenzivní přípravě na přijímací zkoušky na střední školy, které je čekají 
8. června. Velkým plusem je, že žáci i učitelé mohli navázat na domácí online výuku, která 
probíhala v předcházejících týdnech, a tedy nebylo zameškáno tolik potřebné látky k přijí-
macím zkouškám. Žákům z 9. třídy držíme u přijímacích zkoušek v této nelehké době palce 
a věříme, že se všem podaří dostat na svou vysněnou školu. 

Při výuce jsou dodržovány rozestupy mezi žáky v lavicích. Při těchto podmínkách není nutné používat roušku. 

Improvizované šatny na chodbách u každé třídy.

Dezinfekce je hned u vstupu do školy. 

Ochranné štíty pro učitele škole darovala fi rma PRUSA RESEARCH 3D z Chomutova. Děkujeme.

na dopolední a odpolední část. Obsahem 
dopolední činnosti jsou vzdělávací aktivity, 
které škola realizuje v rámci vzdělávání na 
dálku. Při odpolední činnosti jsou zajištěny 
organizačně možné zájmové aktivity pro 
děti. Různých forem výuky se rozhodlo vy-
užít cca 50% žáků z 1. stupně. Mnoho dětí 
se do školy těšilo především na své třídní 
učitele a naší snahou bylo, abychom jejich 



strana 11

MIZ Vejprty

ze školy i ze školky.ze školy i ze školky.

Hygienická a epidemiologická pravidla jsou 
dodržována i ve školní jídelně.

Měření teploty při vstupu do MŠ.

Obědy v MŠ probíhají standartním 
způsobem.

Děti MŠ při pobytu venku na zahradě.

představy naplnili. Přičemž pro učitele zů-
stal hlavní úkol zvládnout výuku ve ško-
le společně a online výukou dětí, které se 
vzdělávají doma. V průběhu výuky má ško-
la nastavená pravidla tak, aby byla dodržena 
přísná hygienická a epidemiologická pravi-
dla a bylo zajištěno, aby se jednotlivé homo-
genní skupiny mezi sebou nepotkávaly. Žáci 
i učitelé musí používat v průběhu vyučová-
ní roušky, ale při dodržení určitých pravidel 
je mohou odložit. Je upraven čas příchodu 
do školy pro jednotlivé skupiny, stejně tak 
rozvržení přestávek, odchodů ze školy a pro 
žáky, kteří pokračují, i v odpoledních skupi-
nách je zajištěn oběd ve školní jídelně. 

Od 25. 5. 2020 byla také otevřena ma-
teřská škola, kterou v současné době na-
vštěvuje více než polovina dětí.  Děti jsou 
rozděleny na 2 homogenní skupiny, které se 
dopoledne ani odpoledne vzájemně nemí-
chají, ani při pobytu venku. 

Při vstupu do školky se dětem měří těles-
ná teplota a doprovod dítěte musí mít při 
pohybu v budově roušku. Toto jsou jediné 
významné změny, jinak den v mateřské ško-
le probíhá v běžném režimu bez nutnosti 
nosit roušky. Samozřejmě i v mateřské škole 
je kladen velký důraz na dodržování hygie-
nických a epidemiologických opatření.  

V současné době připravujeme návrat 
žáků 2. stupně od 8.června 2020.

Regionální tisk územního samosprávného 
celku - měsíčník. 

Vydává a řídí Město Vejprty. 
Adresa: Tylova 870/6, 431 91 Vejprty. 

IČ - 00262170
Kontaktní osoba: Josef Kadlec, 

Tel.: 602 181 310, E-mail: miz@vejprty.cz, 
http://www.vejprty.cz

Nevyžádané materiály a fotografi e se nevracejí. 
Za původnost a obsahovou správnost jednotli-
vých příspěvků ručí jejich autoři. Nepodepsané 
příspěvky se nezveřejňují. Články nepodepsané 
ale zveřejněné jsou redakční. Jakékoliv kopíro-
vání obsahu je možné jen se souhlasem autora. 
Fotografi e, grafy, plánky a jiné grafi cké prvky 
jsou autorskými díly podle příslušného zákona. 
Tisk je registrován u MK ČR pod číslem E 12008. 
Podepsané články, i zkratkou, nemusí být shod-
né s názory redakce. Vydavatel neručí za obsah 
inzerce. 

Sazba: KADYO, Tisk: Akord s.r.o., Chomutov.

Asi šest peřin a polštářů ve velice 
dobrém stavu z daru z pozůstalos-
ti nabízíme případnému zájemci 
zdarma. 
Kontakt na sociálním odboru MěÚ 
Vejprty, paní Alena Třečková. 
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Vodárny a kanalizace Karlovy Vary a. 
s. zahájily stavbu páteřních řádů tlakové 
kanalizace vedena pod názvem „Vejprty, 
Nové Zvolání – odkanalizování“ v druhé 

Zahájení realizace stavby odkanalizování Nového ZvoláníZahájení realizace stavby odkanalizování Nového Zvolání
polovině měsíce května letošního roku 
a to výkopem v křižovatce ulic Alešova a 
Pivovarská. Páteřní řády kanalizace jsou 
realizovány metodou protlaků pod silnici. 
Stavba bude v letošním roce pokračovat 
dle harmonogramu předloženého reali-
zační fi rmou směrem k Novému Zvolání v 
krajských silnicích ulicemi Alešova, Kollá-
rova k ulici Lesní až do konce měsíce září 
letošního roku. Realizace páteřních radů v 
místních komunikacích bude následovat s 
předpokladem realizace v jarních měsících 
příštího roku. Plánované dokončení celé 

Proč tlaková kanalizace?
V posledních desetiletích výrazně sílí společenský tlak na omezení do-

padu produkovaných odpadních vod na životní prostředí. Stoupají také 
legislativní nároky na odvádění a čištění odpadních vod. S tím souvisí i 
požadavky na další dostavbu kanalizačních sítí a výstavbu nových kanali-
zací, což je především pro menší obce velmi nákladná investice.

Na druhé straně však také došlo k obrovskému rozvoji inovačních tech-
nologií v oblasti odvádění i čištění odpadních vod. Mezi ně patří i tla-
ková kanalizace, dnes ve světě běžně využívaná místo tradiční gravitační 
kanalizace zejména tam, kde gravitační kanalizaci nelze z ekonomických 
či technických důvodů použít. Tlaková kanalizace je méně nákladná na 
výstavbu než gravitační. Na rozdíl od gravitační kanalizace navíc zajistí 
důsledné oddělení splaškových vod od dešťových i podzemních vod. Lépe 
tak vyhovuje současnému vývoji předpisů týkajících se vypouštění odpad-
ních vod i sílícím tlakům ze strany státních orgánů na větší zadržování 
vody v krajině.

Jak funguje tlaková kanalizace?
V rámci tlakové kanalizace jsou jednotlivé objekty napojené na veřej-

nou kanalizaci pomocí individuálních domovních čerpacích stanic. Z 
nemovitosti jsou splašky nejprve svedeny gravitačním potrubím do čer-
pací jímky. V jímce je umístěno čerpadlo s mělnícím zařízením, které po 
dosažení nastavené horní hladiny sepne a provede vyčerpání splašků vý-
tlačným potrubím až do hlavního řadu tlakové kanalizace uloženého ve 
veřejně přístupných pozemcích. Veřejná tlaková kanalizace pak může být 
zaústěna do kanalizace gravitační nebo přímo na čistírnu odpadních vod.

Jaké jsou výhody tlakové kanalizace?
Tlaková kanalizace využívá menší profi ly potrubí než gravitační a ne-

musí se ukládat až do nezámrzných hloubek. V terénu se umisťuje vel-
mi snadno, není nutné dodržovat přesný spád, může se vést i do kopce a 
obcházet překážky. V oblasti křížení s vodním tokem či komunikací je u 
tlakové kanalizace daleko snazší provést řízený protlak bez nutnosti výko-
pů. To vše výrazně snižuje rozsah zemních a výkopových prací, spotřebu 
materiálu, a tedy i celkové náklady na výstavbu jak samotné veřejné kana-
lizace, tak jednotlivých přípojek hrazených vlastníky nemovitostí. Tlako-
vá kanalizace se staví velmi rychle. Zamezuje také nátoku jiných vod než 
odpadních i výskytu nežádoucích předmětů v kanalizaci a není tak nutné 
její pravidelné čištění.

Platí odběratel i pořízení a opravy čerpadla?
Technologii zajišťující čerpání odpadních vod z objektu připojeného 

tlakovou kanalizační přípojkou dodává bezúplatně provozovatel Vodárny 
a kanalizace Karlovy Vary (Vodakva). Ostatní části přípojky (gravitační 
a tlaková část, čerpací jímka a kabelové chráničky) hradí odběratel. Vo-
dakva tedy na své náklady instaluje jak čerpadlo odpadních vod, tak jeho 
veškeré příslušenství a zajistí jeho připojení k místu odběru elektřiny.

Majitelem této čerpací technologie není odběratel, ale Vodakva, která 
také na své náklady zajišťuje její pravidelnou údržbu a opravy. Pouze v 
případě, že dojde k poruše technologie vinou odběratele (např. ucpání 
hadrem, plenou, vlhčenými ubrousky nebo dalšími věcmi, které do kana-
lizace nepatří), bude tuto opravu hradit odběratel.
Kolik čerpadlo spotřebuje elektřiny a kdo to bude platit?

Motor čerpadel odpadních vod používaných u tlakových kanalizačních 
přípojek má příkon do 1,2 kW. Čerpadlo je však v provozu jen několik 
minut denně, v závislosti na množství produkovaných odpadních vod. 
Nejlépe ho lze tedy přirovnat ke spotřebě rychlovarné konvice.

Čerpadlo je napojené na domovní elektrické rozvody, spotřebu tedy 
hradí vlastník nemovitosti v rámci běžných plateb za elektřinu. Tyto ná-
klady mu však budou kompenzovány snížením pevné složky, kterou hradí 
v rámci stočného, o částku odpovídající průměrným nákladům na zajiště-
ní dodávky elektrické energie pro přečerpání odpadních vod v uceleném 
území s tlakovou kanalizací. Tuto slevu stočného pro daný kalendářní rok 
schvalují zástupci členských obcí Vodohospodářského sdružení obcí zá-
padních Čech, částka je zveřejněna na webových stránkách Vodakvy v 
rámci ceníku vodného a stočného.

Jak se starat o tlakovou kanalizační přípojku?
Domovní čerpací stanice je ovládána pomocí řídicího panelu umístě-

ného na fasádě nemovitosti ve vzdálenosti do pěti metrů od čerpací stani-
ce. Na tomto panelu je třeba pravidelně kontrolovat stav a funkce čerpací 
stanice pomocí světelné signalizace.

V případě, že majitel na delší dobu opouští nemovitost a nebudou se tedy 
produkovat odpadní vody, je doporučeno provést ruční vyčerpání jímky po-
mocí tlačítka na rozvaděči. Důvodem je zamezení zápachům, které by mohly 
vzniknout zahníváním odpadních vod. Také je třeba velmi pečlivě hlídat, 
aby se do tlakové kanalizační přípojky nedostaly předměty, které by mohly 
poškodit čerpací technologii (například vlhčené ubrousky, pleny, atp.).

Podrobné pokyny k ovládání řídicího panelu obdrží odběratel po do-
končení tlakové kanalizační přípojky. 

stavby a kolaudace je do 30 září 2021. Po 
dokončení prací na kanalizaci proběhne 
oprava povrchů vozovek.

V rámci dotačních titulů jsou podporo-
vané zejména investice do výstavby kanali-
zace, které nepřekračují určitou stanovenou 
částku na jednoho připojeného obyvatele, 
tedy hlavně tlaková kanalizace, která je méně 
nákladná než gravitační. Více o principu tla-
kové kanalizace, jejím provozu a fi nancování 
se dozvíte z dalšího textu, který poskytl náš 
provozovatel vodovodů a kanalizací – VaK 
Karlovy Vary a.s.                                       (MěÚ)


